
Протокол № 18
засідання Президії Громадської ради при ООДА (ООВА)

07.07.2023 м.Одеса
On-line – конференція

Присутні члени Президії ГР:
1. Сергій Братчук
2. Світлана Порічанська
3. Галіна Фют
4. Андрій Крупнік
5. Ірина Потоцька
6. Владислав Балінський
7. Людмила Сосновська
8. Тамара Коіка (телефоном)

Виступив: Голова ГР при ООДА Сергій Братчук, який повідомив що, згідно з п. 4.12
Регламенту ГР, повідомлення про засідання було направлено членам Президії за 3 робочих
дні.
Згідно з п. 31. Положення про Громадську раду (далі ‒ ГР) при Одеській обласній державній
адміністрації, засідання президії є правомочними, якщо на ньому присутня більшість її
членів.
Станом на 18.30 для участі в засіданні підключились дистанційно 7 осіб, що становить,
враховуючи двох членів Президії, які перебувають в лавах сил оборони, більш ніж половина
складу Президії, і тому засідання є правомочним.
У зв’язку з чим Сергій Братчук запропонував розпочати засідання Президії та надати
пропозиції до порядку денного.

Пропозицій не надано.

Виступив: Сергій Братчук, який запропонував прийняти наступний порядок денний:

Порядок денний:
1. Загроза екосистемі Тилігульського лиману. Незаконна діяльність на території

ландшафтного парку.
2. Приміщення для волонтерської групи Ліцею №6, яка допомагає військовим.
3. Незаконне будівництво у приватному секторі, Ленселище, Малиновський р-н, м.

Одеса.

Голосували: «так» – 7; «проти» – 0; «утримались» – 0; «не голосували» - 1.
Рішення прийнято.

1. Загроза екосистемі Тилігульського лиману. Незаконна діяльність на
території ландшафтного парку.

Слухали: члена Комітету з питань екології та захисту навколишнього середовища
Владислава Балінського, який повідомив про те, що до ГР звернулись громадські організації
Одеської та Миколаївської областей з метою привернення уваги Одеської ОДА, відповідних
профільних установ та громадськості Одеської області до загрози руйнування унікальної
природно-заповідної екосистеми Тилігульського лиману внаслідок неконтрольованої
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забудови та неконтрольованого туристичного трафіку на Чіловій косі, що належить до РЛП
“Тилігульский лиман”.

Тилігульский лиман, його екологічний стан та питання збереження унікальної екосистеми є
спільним для обох областей, Одеської та Миколаївської.
РЛП Тилігульський входить до територій Смарагдової мережі, а Тилігульський лиман
входить до міжнародного списку Рамсарської конвенції про захист водно-болотних угідь як
водно-болотні угіддя Міжнародного значення. Його захист та збереження є вкрай важливим
для підтримки біорізноманіття та збереження природних ресурсів.

Будь-які незаконні дії, такі як незаконна забудова Чілової коси, частини Тилігульського
лиману, яка є унікальним цінним природним комплексом, де гніздяться птахи, в тому числі
червонокнижні, а також зростають цінні червонокнижні рослини, можуть призвести до
порушення цілісної екосистеми лиману, частина якого розташована на західному узбережжі
Тилігульського лиману, в межах Березівського й Одеського районів Одеської області та має
природоохоронний статус Тилігульського регіонального ландшафтного парку.
Тому ми вважаємо, що необхідно привернути увагу до цього питання Одеської ОДА.

Виступив: Сергій Братчук, який запропонував підтримати звернення громадських
організацій; звернутися до Громадської ради Миколаївської області та Одеської обласної
державної (військової) адміністрації з метою привернення уваги до проблеми збереження
екосистеми Тилігульського лиману та допомоги у розв’язанні питання незаконного
використання об'єкта природно-заповідного фонду України.

Голосували: «так» – 7; «проти» – 0 ; «утримались» – 0; «не голосували» - 1.
Рішення прийнято.

До засідання долучилася членкиня ГР Людмила Сосновська.

2. Приміщення для волонтерської групи Ліцею №6, яка допомагає
військовим.

Виступив: голова ГР Сергій Братчук, який повідомив, що до ГР звернулися волонтери Ліцею
№6 (був. Школа №4) за допомогою у розв'язанні питання з приміщенням для нашого
волонтерського центру у зв’язку з тим, що у серпні починається навчальний процес та
приміщення спортзалу, яке вони займали, потрібно звільнити. Волонтерський центр
залишається без приміщення, а це найважливіший ресурс, без якого подальша робота з
плетіння таких необхідних для фронту маскувальних сіток неможлива.

Сергій Братчук запропонував підтримати звернення волонтерів та звернутися до Одеської
міської ради та Одеської ОВА з проханням надати приміщення Волонтерському центру для
подальшої роботи та допомоги фронту.

Голосували: «так» – 8; «проти» – 0; «утримались» – 0; «не голосували» - 0.
Рішення прийнято.

Виступив: Сергій Братчук, який повідомив, що порядок денний вичерпано, та закрив
засідання.

3. Незаконне будівництво у приватному секторі, Ленселище, Малиновський
р-н, м. Одеса.

Слухали: Світлану Порічанську, яка повідомила про те, що на території Ленселища
Хаджибейського району м. Одеси, який є територією індивідуальної житлової забудови,
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ведеться будівництво багатоквартирних будинків, що порушує розрахункову щільність
населення території. Будівництво не узгоджено з власниками сусідніх ділянок. Відсутні
погодження з відповідними службами (Одесаобленерго, Одесагаз, Облводоканал тощо) щодо
збільшення обсягів навантаження на мережі водо-, електро- та газопостачання. Це призведе
до проблем та перебоїв з постачанням енергоносіїв для домогосподарств Ленселища.
Таких забудов з порушенням ДБН та санітарних норм і правил утримання територій тільки
на території Ленселища наразі ведеться п’ять. За адресами: вул. Магістральна, 41, 44, 90;
вул. Патріотична рог вул. Нескучна.
До того ж вже розміщені оголошення про продаж квартир в цих будинках, які не мають
ніяких законних документів. В той час, коли тисячі громадян України потерпають від
російської навали, житло яких зруйноване й фінансові можливості значно обмежені, які
шукають можливості налагодити своє життя на новому місті в статусі ВПО, такі дії
недобросовісних забудовників є неприпустимими.

Світлана Порічанська повідомила, що за інформацією з відкритих інтернет джерел можна
зробити висновок, що подібні об’єкти незаконної забудови в приватній зоні є і в інших
районах м. Одеси та Одеської області та запропонувала звернутися до Одеської обласної
державної (військової) адміністрації з пропозицією провести перевірку на територіях
приватного сектору в м. Одесі та районах Одеської області з метою виявлення та припинення
незаконних дій недоброчесних забудовників.

Голосували: «так» – 8; «проти» – 0; «утримались» – 0; «не голосували» - 0.
Рішення прийнято.

Голова Сергій БРАТЧУК

Секретар Світлана ПОРІЧАНСЬКА
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ГРОМАДСЬКА РАДА
ПРИ ОДЕСЬКІЙ ОБЛАСНІЙ ДЕРЖАВНІЙ АДМІНІСТРАЦІЇ

Одеська область, м. Одеса, e-mail: sekr.gr.oda21@gmail.com

№ 012/23/МОВ від 18.07.2023
На № ________ від ___________

Начальнику Одеської обласної
державної (військової) адміністрації
Олегу КІПЕРУ

Голові Одеської районної ради
Віталію БАРВІНЕНКУ

Одеському міському голові
Геннадію ТРУХАНОВУ

До Громадської ради при Одеській ОДА (ОВА) звернулись волонтери Ліцею №6 (був.
Школа №4) за допомогою у розв'язанні питання з приміщенням для нашого волонтерського
центру у зв’язку з тим, що у серпні починається навчальний процес та приміщення
спортзалу, яке вони займали, потрібно звільнити. Волонтерський центр залишається без
приміщення, а це найважливіший ресурс, без якого подальша робота з плетіння таких
необхідних для фронту маскувальних сіток неможлива.

Громадська рада підтримує звернення волонтерів та звертається до Одеської міської ради,
Одеської районної ради та Одеської ОВА з проханням про сприяння в наданні приміщення
Волонтерському центру для подальшої роботи та допомоги фронту.

Звернення додається.

З повагою

Голова Сергій БРАТЧУК

mailto:sekr.gr.oda21@gmail.com


Вих. №1 від 05.07.2023 р. Речнику Української добровольчої армії — Південь

Голові Громадської ради при Одеській ОВА

Братчуку Сергію

ЗВЕРНЕННЯ
від волонтерів Ліцея №6 (був. Школа №4, Адміральський проспект, 32)

Шановний пане Сергію!

Наш волонтерський центр почав працювати у ліцеї №6 (за
адресою: Адміральський проспект 32) з перших днів війни. Небайдужі
українці об'єдналися, щоб допомогти ЗСУ. 490 днів роботи, 384
маскувальних сіток, сотні подушок та матрасів, килимків та ковдр,
маскувальних халатів, переданих на передову - ці цифри говорять самі
за себе.

За 16 місяців роботи ініціативна група волонтерів
самоорганізувалася та стала згуртованим колективом. Для успішної
роботи у нас є досвідчені люди, матеріали, основи для сіток та невтомне
бажання допомагати ЗСУ. Але у серпні приміщення спортзалу, яке ми
займаємо, потрібно звільнити – починається навчальний процес. Нажаль,
волонтерський центр залишається без приміщення, а це найважливіший
ресурс, без якого подальша робота з плетіння таких необхідних для
фронту маскувальних сіток неможлива.

Тому звертаємось до Вас за допомогою у вирішенні питання із
приміщенням для нашого волонтерського центру. Для нас дуже важливо:

1) безоплатні оренда та комунальні послуги (або сплачені
меценатами);
2) наявність комунікацій (світло, вода, тепло, каналізація);
3) р-н "Черемушки", Адмыральського проспекту зі зручною
транспортною розв'язкою;
4) площа приміщення щонайменше 60 кв.м.

Будемо дуже вдячні Вам, якщо зможете допомогти у пошуку
приміщення для волонтерів чи зможете порадити яким чином нам
привернути увагу до нашого питання можновладців!

Слава Україні!

З повагою, колектив волонтерського центру ліцею №6

Контакта особа Анастасія Проконова (093)442 30 39



ГРОМАДСЬКА РАДА
ПРИ ОДЕСЬКІЙ ОБЛАСНІЙ ДЕРЖАВНІЙ АДМІНІСТРАЦІЇ

Одеська область, м. Одеса, e-mail: sekr.gr.oda21@gmail.com

№ 013/23/МОВ від 18.07.2023
На № ________ від ___________

Начальнику Одеської обласної
державної (військової) адміністрації
Олегу КІПЕРУ

Голові Одеської районної ради
Віталію БАРВІНЕНКУ

Одеському міському голові
Геннадію ТРУХАНОВУ

В Ленселищі Хаджибейського району м. Одеси, який є територією індивідуальної
житлової забудови, ведеться будівництво багатоквартирних будинків. Будівництво не
узгоджено з власниками сусідніх ділянок. Порушується розрахункова щільність населення
території. Відсутні погодження з відповідними службами щодо збільшення обсягів
навантаження на мережі водо-, електро- та газопостачання. Це призведе до проблем та
перебоїв з постачанням енергоносіїв для домогосподарств Ленселища.

Таких забудов з порушенням ДБН та санітарних норм і правил утримання територій тільки
на Ленселищі наразі ведеться п’ять. За адресами: вул. Магістральна, 41, 44, 90; вул.
Патріотична на розі вул. Нескучної. Вже розміщені оголошення про продаж квартир в цих
будинках, які не мають ніяких законних документів.

В той час, коли тисячі громадян України потерпають від російської навали, житло яких
зруйноване й фінансові можливості значно обмежені, які шукають можливості налагодити
своє життя на новому місті в статусі ВПО, такі дії недобросовісних забудовників є
неприпустимими. Придбання незаконно збудованого житла може викликати невдоволення
ошуканих власників, а також мешканців Ленселища, що може призвести до масових звернень
до керівництва міста та області щодо розв’язання цієї проблеми.

Зважаючи на вищевикладене, з метою недопущення зростання напруження в громаді,
пропонуємо провести перевірку на територіях приватного сектору в м. Одесі та Одеському
районі щодо виявлення та припинення незаконних дій недоброчесних забудовників.

З повагою

Голова Сергій БРАТЧУК

mailto:sekr.gr.oda21@gmail.com


Голові Громадської ради при
Одеській обласній державній
(військовій) адміністрації
Сергію БРАТЧУКУ

Звернення

Шановний пане Сергію!
Звертаємось до Громадської ради при ООДА (ООВА) за допомогою у припиненні
незаконного будівництва на території Ленселища Хаджибейського району м. Одеси.

Ленселище є територією індивідуальної житлової забудови, де наразі ведеться будівництво
багатоквартирних будинків. Будівництво не узгоджено з власниками сусідніх ділянок.
Порушується розрахункова щільність населення території. Відсутні погодження з
відповідними службами (Одесаобленерго, Одесагаз, Облводоканал тощо) щодо збільшення
обсягів навантаження на мережі водо-, електро- та газопостачання. Це призведе до проблем
та перебоїв з постачанням енергоносіїв для домогосподарств Ленселища.
На Ленселищі відсутнє водовідведення та каналізація. Присадибні ділянки, де ведеться
будівництво, обладнані вигрібними ямами, які розраховані на використання одним
домогосподарством, а не групою з десяти (наприклад) домогосподарств. Обслуговування
таких вигрібних ям може спричинити дискомфорт сусідам.
Також забудовниками не здійснюється зняття, складування, зберігання поверхневого шару
ґрунту та нанесення його на ділянку, з якої він був знятий (рекультивація), що є грубим
порушенням Земельного кодексу України та чинить шкоду довкіллю.

Таких забудов з порушенням ДБН та санітарних норм і правил утримання територій тільки
на Ленселищі наразі ведеться п’ять. За адресами: вул. Магістральна, 41, 44, 90; вул.
Патріотична на розі вул. Нескучної.

До того ж вже розміщені оголошення про продаж квартир в цих будинках, які не мають
ніяких законних документів. В той час, коли тисячі громадян України потерпають від
російської навали, житло яких зруйноване й фінансові можливості значно обмежені, які
шукають можливості налагодити своє життя на новому місті в статусі ВПО, такі дії
недобросовісних забудовників є неприпустимими.

Зважаючи на вищевикладене, просимо про сприяння у припиненні незаконних дій
недоброчесних забудовників на території приватного сектору Ленселища.

Фото оголошення про продаж квартир додається.

З повагою

За дорученням ініціативної групи Світлана ПОРІЧАНСЬКА
мешканців Ленселища +38 067 756 24 99
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ГРОМАДСЬКА РАДА
ПРИ ОДЕСЬКІЙ ОБЛАСНІЙ ДЕРЖАВНІЙ АДМІНІСТРАЦІЇ

Одеська область, м. Одеса, e-mail: sekr.gr.oda21@gmail.com

№ 011/23/ОВА від 18.07.2023
На № ________ від ___________

Начальнику Одеської обласної
державної (військової) адміністрації
Олегу КІПЕРУ

Звернення

Шановний пане Олеже!

До Громадської ради при Одеській ОДА (ОВА) звернулись громадські організації
Одеської та Миколаївської областей з метою привернення уваги Одеської ОДА (ОВА) та
громадськості Одеської області до загрози руйнування унікальної природно-заповідної
екосистеми Тилігульського лиману внаслідок неконтрольованої забудови Великої Української
(Чілової) коси, що належить до РЛП “Тилігульский лиман” Миколаївської області.

Тилігульский лиман, його екологічний стан та питання збереження унікальної екосистеми
є спільним для обох областей, Одеської та Миколаївської.

Будь-які незаконні дії, такі як незаконна забудова Чілової коси Тилігульського лиману, яка
є унікальним цінним природним комплексом, можуть призвести до порушення цілісної
екосистеми лиману, частина якого розташована на західному узбережжі Тилігульського
лиману, в межах Березівського та Одеського районів Одеської області, і має
природоохоронний статус Тилігульського регіонального ландшафтного парку.

Відповідно до Закону України “Про природно-заповідний фонд України”, на території
природних заповідників забороняється будь-яка господарська та інша діяльність, що
суперечить цільовому призначенню заповідника, порушує природний розвиток процесів та
явищ або створює загрозу шкідливого впливу на його природні комплекси та об'єкти.

Зважаючи на вищевикладене, звертаємось до Одеської обласної державної (військової)
адміністрації з пропозицією створити робочу групу за участю профільних експертів,
відповідних посадових осіб та представників громадськості з метою проведення дослідження
(експертизи) щодо впливу та можливих негативних наслідків неконтрольованої забудови
Великої Української (Чілової) коси на стан єдиного природного комплексу Тилігульського
лиману, та на його західне узбережжя в межах Тилігульського регіонального ландшафтного
парку, зокрема.

Документи додаються.

З повагою

Голова Сергій БРАТЧУК

mailto:sekr.gr.oda21@gmail.com


Голові Громадської ради
при Одеській обласній державній

(військовій) адміністрації
Сергію БРАТЧУКУ.

Звернення

Просимо звернути увагу Одеської ОДА на неконтрольовану забудову та
неконтрольований туристичний трафік на Чіловій косі, що належить до РЛП
Тилігульский лиман. Руйнується унікальна природно-заповідна екосистема та єдиний
наразі спот для тренувань спортсменів з олімпійського виду спорту (кайтбордингу) у
південному регіоні України.
Нашою метою є розголос цієї проблеми, щоб створити незалежну чесну комісію за
участю екологів та представника Міністерства спорту, Міністерства захисту довкілля
та природних ресурсів України для розробки відповідного зонування в РЛП
Тилігульский.
Тилігульский лиман та його становище є спільним для обох областей, Одеської та
Миколаївської. Тому ми вважаємо, що це питання дуже важливо для уваги та розгляду
Одеською ОДА.
На території регіонального ландшафтного парку (РЛП) Тилігульський, а саме на Чіловій косі,
яка знаходиться на території с. Українка Коблівської ТГ Миколаївського району, проводиться
створення нових туристичних розважальних закладів. Зокрема, це https://tiligul.club/, який на
сьогодні будується поблизу кінця коси, а також як видно з відео
https://youtu.be/EcwhkFvYm5c https://youtube.com/shorts/FM3ziH7gUR4 по території парку
проводяться комунікації та розташовуються різні комерційні локації.

Ця коса має статус природно-заповідного об’єкту. РЛП Тилігульський входить до територій
Смарагдової мережі, а Тилігульський лиман входить до міжнародного списку Рамсарської
конвенції про захист водно-болотних угідь як водно-болотні угіддя Міжнародного значення.
Його захист та збереження є вкрай важливим для підтримки біорізноманіття та збереження
природних ресурсів.

Чілова коса є унікальним цінним природним комплексом, де гніздяться птахи, в тому числі
червонокнижні, а також зростають цінні рослини, зокрема, Морківниця прибережна, яку
занесено в Червону книгу України (ЧКУ). З

Крім того, Чілова коса є вразливою ділянкою, береги якої постійно піддаються абразії, а цей
процес стримує рослинний покрив. З врахуванням робіт, які наразі ведуться на косі, а також
планованої туристичної діяльності, буде руйнуватися рослинний покрив, що призведе до
поступового зникнення коси. Наразі на косу організовано значний трафік туристичних
мікроавтобусів та активно рекламується відпочинок на косі у соцмережах, бігбордах і тощо.

Відповідно до законодавства України (Закон України "Про природно-заповідний фонд
України" та "Положення про рекреаційну діяльність у межах територій та об'єктів
природно-заповідного фонду України"), будь-яка діяльність на території зі статусом ПЗФ має
відповідати зонуванню та не порушувати цілісність екосистем, не призводити до їх
руйнування. А місця зростання рослин ЧКУ мають особливо охоронятися.

Також, Чілова коса є наразі єдиним спотом для тренування спортсменів з кайтбордингу у
Південному регіоні країни. Кайтбординг включений до програми Олімпійських ігор 2024. На
Чіловій косі неодноразово проходили змагання з цього видовищного виду спорту, а саме
Чемпіонат з кайтбордингу України. Асоціація кайтбордингу України готувала і готує
спортсменів, які представляють Україну на міжнародних змаганнях.

Створення рекреаційної інфраструктури з домівками, шезлонгами, барами біля води і тощо
на єдиній доступній наразі локації для тренувань — ставить перепони для спортсменів та
наражає на небезпеку відпочиваючих через те, що кайтбординг є екстремальним видом
спорту та вимагає особливих умов з боку безпеки оточуючих.

https://tiligul.club/
https://youtu.be/EcwhkFvYm5c
https://youtube.com/shorts/FM3ziH7gUR4


Треба зазначити що кайт-серфери вже багато років приїжджають на цю локацію, із повагою
ставляться та підтримують чистоту навколишньої природи, та неодноразового проводили
екологічні акції — прибирали узбережжя на Чіловій косі.

Наразі Асоціація кайтбордингу України ініціює створення комісії за участі представників
Міністерства молоді та спорту України та Національного олімпійського комітету України
щодо внесення спірної локації до переліку спортивних об'єктів національного значення
(комплексів та баз тренування спортсменів).

Від ініціативної групи занепокоєних громадян були подані скарги у відповідні органи влади
та організації для захисту території.

Показник «заповідності» України становить лише 6,7%, коли у країнах Європи він значно
більший (наприклад, у Польщі він складає 32,4% території країни). Відповідно до
європейської програми збереження біологічного різноманіття, Україна до 2030 року має
збільшити територію природно-заповідного фонду з 6,7% від загальної площі країни до 30%.
Тому ми повинні не руйнувати існуючий ПЗФ, а залучати до нього нові території.

Цивільне суспільство, урядові та недержавні організації мають підняти цю проблему та
зупинити руйнування цієї незамінної природної території. В контексті воєнних дій та
екологічної катастрофи від руйнування Каховської ГЕС, наш обов'язок берегти та захищати
унікальні екосистеми, які ми маємо.

У зв'язку з цим ми закликаємо:
- Припинити розвиток на Чіловій косі та протидіяти будь-якій діяльності, яка може
пошкодити її природні ресурси та біорізноманіття;
- Обмежити трафік людей, які приїжджають на косу і навантаження на природу;
- Створити комісію за участю представників Міністерства молоді та спорту, Міністерства
захисту довкілля та природних ресурсів України та місцевої влади, щоб провести незалежну
екологічну експертизу Чілової коси, і відповідно до цієї експертизи зробити зонування РЛП
Тилігульский, яке б відповідало законодавству України та задовольняло потреби людей в
рекреації, спортсменів у зоні для тренування, та зберігало природно-заповідний фонд для
нащадків.
Ми закликаємо громадськість підтримати нас у цій боротьбі за збереження нашого
природного спадку.

Відео сюжет:
https://www.facebook.com/100007295776470/posts/pfbid02aVNEqioVHZuGfJE7gngPytC6BpeZU
RLNfNxk4yPmWB5DY6yAc3iViiTXuhRqnaPal/

Підпис:
Асоціація кайтбордингу України
Громадська організація “Kite girls Ukraine”
Громадська організація “Українська морська місія”
Благодійний фонд “У нас є сили”
Cпільнота кайтерів Одеси
Активісти та небайдужі громадяни
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